
Hej Tina, 
Jeg er nødt til at sende denne mail til dig, da jeg synes alt i processen bliver mere og mere rodet, 
mystisk og hemmeligholdt. 
 
Da du 4/marts sender mail til byrådet, fordi du erfarer, at “ der tilsyneladende allerede nu er dialog 
mellem DSB og grundejerne, så synes jeg, at Byrådet skal orienteres…….”, er det første gang jeg 
hører noget om DSB`s planer. 
 
Vi får en meget kort briefing om et meget stort og indgribende projekt, hvor du allerede har haft 
møde med DSB om fredagen 1/marts og “Jeg skal nok sikre, at Byrådet holdes orienteret, når 
processen er længere fremme. 
 
Efterfølgende viser det sig, at DSB har været i kontakt med grundejerne og fortalt dem, at de kan 
påregne at skulle flytte 2026, da DSB skal bruge området. Jeg spurgte dig i mail samme dag om 
 
• du kan fortælle nærmere, hvilke arealer det evt drejer sig om her i Frederikssund? 
• Hvor meget er vi som kommune/byråd involveret? 
 
Dit svar var, at det drejer sig om arealerne mellem tilkørslen til den nye bro og banen. I alt fire 
ejere, her i blandt Frederikssund Kommune. Jeg skal nok lige få de helt præcise data på 
jordstykkerne. (Det finder jeg selv ud af efterfølgende). 
 
• Jeg stiller mig undrende over at byrådet ikke blev orienteret på byrådsmødet onsdag 28/februar, 
da du skulle til møde med DSB fredag 1/marts. 
• Jeg stiller mig undrende over at du, som du skriver, først blev inviteret til møde 1/marts, 
selvsamme dag som mødet afholdes. 
 
Det virker meget mærkeligt og uordentligt, at DSB skulle indkalde dig til møde selv samme dag 
som mødet afholdes. 
 
Nu kommer der så oplysninger frem om, at DSB og Frederikssund Kommune har været i kontakt 
omkring dette i en måneds tid inden dit møde 1/marts. Lodsejere har jo som bekendt kontaktet 
byrådspolitikere. De har fortalt, at de har fået fremvist dokumenter vedr projektet af DSB. 
 
• Jeg stiller mig undrende over, at DSB ikke skulle have udleveret dokumenter til Frederikssund 
Kommune i løbet af den måneds tid, der har været kontakt. 
 
Har man bare talt om dette kæmpe projekt uden bilag, tegninger, tal mv? 
Vi politikere taler jo sammen. Derfor undrer det mig at en henvendelse omkring DSB og deres 
møde med grundejerne kan afføde en kommentar fra Kommunaldirektøren: Kristian følger i første 
omgang op på, om sagen har noget på sig, og hvis det er tilfældet, udarbejdes en orientering, som 
lægges i Prepare. 
 
• Hvorfor skal det hele være så fordækt? 
• Hvorfor bliver byrådet ikke involveret? 
• Hvorfor bliver der ikke straks indkaldt til et hastemøde, så byrådet får afklaret en masse 
spørgsmål og evt enes om en samlet tilgang til dette? 
• Hvorfor får Byrådet ikke forelagt dokumenter mv? 
• Hvorfor var det din hensigt kun at orientere byrådet, når processen er længere fremme? 
• Har borgmester og/eller administration allerede givet tilsagn til DSB om dette projekt? 
• Hvorfor får byrådet først en mail om mandagen, efter byrådskollega har spurgt ind til projektet 
efter henvendelse fra grundejer? 
• Hvorfor vil der “kun” komme orientering i Prepare jfr kommunaldirektøren? 
• Hvem i Frederikssund Kommune er det DSB har været i kontakt med i den foregående måned? 
• Hvor mange gange? 
• Fysiske møder eller hvordan? 



Alle disse spørgsmål dukker frem, når det viser sig, at der tilsyneladende er foregået en hel del mere 
mellem DSB og Frederikssund Kommune, end vi som Byråd får at vide. 
 
Det er ikke i orden. 
 
Svar på spørgsmål stillet af Inge Messerschmidt 
Kære Inge 
 
DSB har fremsendt det projektmateriale de har på nuværende tidspunkt til Frederikssund Kommune. 
Projektet er på et indledende stadie, da DSB er i en fase hvor de afsøger potentielle placeringer i flere 
kommuner i region hovedstaden.  
 
Der har ikke været et ønske om at holde noget fordækt for  Byrådet. Der har været et ønske om, at sikre, at 
DSB havde et mere oplyst projekt, inden Byrådet skulle præsenteres for projektet.  
 
Du spørger til om Frederikssund Kommune allerede har givet tilsagn til projektet. Det har vi selvfølgelig på 
ingen måde givet tilsagn til. Derimod har vi bedt DSB om at redegøre yderligere for projektet, så vi kan 
foretage en vurdering af det.  
 
Herunder kan du se den mødeaktivitet, der har været med DSB frem til i dag: 

• januar 2024 - møde mellem DSB og administrative medarbejdere i Frederikssund Kommune. Der er 
ikke referat eller notat fra mødet.1. marts 2024 – møde mellem DSB, borgmesteren og den tekniske 
direktør. Der findes en præsentation fra mødet. Der er ikke et referat fra mødet.19. marts 2024 - 
temamøde med Byrådet og DSB8. april 2024 – møde mellem DSB, borgmesteren, 
kommunaldirektøren, den tekniske direktør og centerchefen for By og Landskab. Der er 
beslutningsreferat samt redegørelse for undersøgte alternativer pba. mødet. 

 
Materiale fra DSB kan tilgås fra DSB-sagen i Prepare. 
 
 


